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Plats och tid: Rådhussalen, Kulturhuset Glada Hudik, Hudiksvall kl 17.30-19.15 

Förtroendevalda beslutande:
Margareta B Kjellin (M), 
ordf  
Sven Bergström (C), 1:e v 
ordf 
Agneta Brendt (S), 2 v ordf 
Caroline Schmidt (C) 
Stefan Bäckström (C) 
Annica Norman (C)  
Anne-Marie Eriksson (C) 
Lars-Olov Widell (C) 
Jan-Erik Jonsson (C) 
Jörgen Bengtson (C) 
Matts Persson (C) 
Jonas Holm (M) 
Karl-Olof Tunelid (M) 
Birgitta Medin (M) 
Tommy Ljung (M) 
Håkan Rönström (M) 

Bibbi Segerbrand (M) 
Arif Khalifa (M) 
Stefan Segerbrand (M) 
Kåge Wallner (MP) 
Lone Klitten (MP) 
Göran Wiklund (MP) 
Elisabeth Gafvelin (MP) 
Kent Sjöberg (KD) 
Margareta Sidenvall (KD) 
Ann Berg (FP) 
Gunnel Nordin (FP) 
Sven-Åke Thoresen (S) 
Majvor Westberg Jönsson 
(S) 
Annika Huber (S) 
Uno Jonsson (S) 
Göran Thapper (S) 
Kent Kanon (S) 

Anna-Carin Keisu (S) 
Mikael Löthstam(S) 
Mona Celander (S) 
Olle Borgström (S) 
Kerstin Rask (S) 
Susanne Östh (S) 
Rolf Sundell (S) 
Lilian Holmgren (S) 
Lena Hallqvist (S) 
Martin Nyman (S) 
Leif Rogell (S) 
Daniel Pettersson (V) 
Delshad Saleh (V) 
Elisabeth Swedman (V) 
Alf Norberg (V) 
Ulla Ohlsson (V)  
Bo Lindkvist (SD) 
 

 
Förtroendevalda ej beslutande:
Bernt Jons (C) 
Bengt-Åke Nilsson (C) 
Agneta Palmqvist (M) 

Kjell-Evert Evertsson (M) 
Monica Stigås (KD) 

Gunnar Canslätt (KD) 
Olle Jonsson (V)

 
Övriga deltagare: 
Kommunsekreterare Pia Embretsén, serviceföreståndare Anders Mellin och kvalitetsstrateg Annika 
Lindfors 
 
Utses att justera: Gunnel Nordin och Mikael Löthstam 
 
Justeringens plats 
och tid: 

Kommunledningsförvaltningen, måndagen den 28 oktober 2013 kl 
11.15 

Underskrifter:  Paragrafer 138 - 152 

Sekreterare: Pia Embretsén 

Ordförande: Margareta B Kjellin 

Justerande: Gunnel Nordin Mikael Löthstam 
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Bevis/anslag 
Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Anslagstid, från och med till och med 
2013-10-29 2013-11-19 

Förvaringsplats för protokollet 
Kommunledningsförvaltningen 

Underskrift 

Pia Embretsén 
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§ 138 Information om kvalitetsberedningens arbete 

Ärendebeskrivning 

Ordförande i Kvalitetsberedningen Bengt-Åke Nilsson (C) och kvalitetsstrateg Annika 
Lindfors informerar kommunfullmäktige om Kvalitetsberedningens arbete, tidsplan 
och framtida arbete. 

Efter informationen bereds ledamöterna möjlighet att ställa frågor. 

Ordföranden tackar för informationen. 

____  
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§ 139 Allmänhetens frågestund och ledamöters korta frågor 

Ärendebeskrivning 

Mikael Löthstam (S) frågar ansvarigt kommunalråd; vad är det som brister i rutinerna 
eftersom det upplevs svårt att få kontakt med socialtjänsten under icke jourtid. 

Jonas Holm (M) svarar; ordföranden i social- och fritidsnämnden finns tillgänglig via 
mobiltelefonen 365 dagar per år detsamma gäller chefstjänstemän inom förvaltningen, 
telefonlistor till dessa är lämnade till polis, Hudiksvalls sjukhus och larmoperatörer. 
Dessa rutiner har inte förändrats sen tidigare år. 

Margareta Sidenvall (KD) frågar ansvarigt kommunalråd; hur miljöfrågor beaktas när 
det gäller handelsstrategin för vår kommun. 

Kåge Wallner (MP) svarar, Hudiksvalls kommun är medlem i Sveriges Ekokommuner 
och har Majvor Westberg-Jönsson (S) som är vice ordförande i sammanslutningen. 
Kommunen har tagit beslut om att ha som mål att kommunen ska uppfattas som 
ledande ekokommun och antagit en handlingsplan för detta. Innan beslut fattas, inom 
kommunens alla instanser, ska hänsyn tas till antagna fyra hållbarhetsprinciper och 
även andra miljömål.  

Anne-Marie Eriksson (C) frågar; hur det står till med bostadsbyggandet i Hudiksvalls 
kommun. 

Ordföranden i AB Hudiksvallsbostäder Jörgen Bengtson (C) svarar att 
Hudiksvallsbostäder bygger och har byggt nya lägenheter i Iggesund. Bolaget planerar 
att bygga 13 lägenheter i gamla Frälsningsarmens hus, varav några 1:or vilket kan vara 
intressant för ungdomar. I kvarteret Snusfabriken planeras flerfamiljshus att byggas bla 
med lägenheter riktade till studenter. Bolaget bygger också om gamla lokaler till 
moderna lägenheter exv dagiset på Solbågen och gamla Posten på Storgatan. Totalt rör 
det sig om ca 70 nya lägenheter. 

Ordföranden förklarar frågestunden avslutad. 
____ 
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§ 140 Medborgarförslag 

Följande medborgarförslag väcktes vid sammanträdet: 

   Dnr 2013-365-035 

1. Medborgarförslag, från Lennart Ersson, Hudiksvall, om nedskräpning i 
skogsområdet bakom asfaltverket. 
    Dnr 2013-401-035 

2. Medborgarförslag, från Lasse Wikman, Hudiksvall, om att verka för ett GMO-fritt 
Hudiksvall. 
 
 

Kommunfullmäktige beslutar 

att medborgarförslagen 1 får väckas och lämnas till tekniska nämnden för 
handläggning och beslut, samt 

att medborgarförslagen 2 får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för yttrande. 

______   
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§ 141 Fördjupad översiktsplan - Östra hamnområdet 

Dnr 2005-225-212 

Ärendebeskrivning 

Fördjupad översiktsplan för Östra hamnområdet har varit utställd från 10 april till 10 
juni – 2013.  

Handlingarna har funnits tillgängliga på plan- och bygglovsavdelningen och på 
kommunens hemsida.  

I samband med utställningen har ett informationsmöte hållits i Kulturhuset Glada 
Hudik den 22 maj 2013. Till mötet kom 45 personer.  

 
Under utställningstiden lämnades yttrande av, Länsstyrelsen Gävleborg, Tekniska 
förvaltningen, Mark och mätningsavdelningen, Per Svedberg, industrifastigheter i 
Hudiksvall AB, Hudiksvalls vänner, Jon-E. Hanson, X-trafik, Hudiksvallsbygdens 
Naturskyddsförening, Lennart Rudolphi och Bertil Rudolphi, Lärande- och 
kulturförvaltningen, Norrhälsinglands miljö och räddningsnämnd, Friluftsfrämjandet, 
Skanova, Lars Erik Lönnberg, Social och fritid, Kommunala handikapprådet, Sunfab 
Värmevärden, Miljöpartiet samt Kommunledningsförvaltningen. 

Allmänna utskottet har överlämnat ärendet till kommunstyrelsen utan eget förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar, planarkitekt Kristupas Liorancas och 
stadsarkitekt Mats Gradh, i ärendet. 

Kåge Wallner (MP) yrkar på följande kompletteringar i förslaget till fördjupad 
översiktsplan: 

- Sid 30, Klimatanpassning: 

Riktlinjer för lägsta byggnivå fastställs till 1,70 meter över normalvattenstånd 

- Sid 38. Bostäder nedanför Köpmanberget: 

Ändrad lydelse av andra styckets tredje mening till 

Det finns möjligheter att bygga bostäder på marken nedanför och i sydvästra sluttningen av 
Köpmanberget. Förslagsvis flerfamiljebostäder och gärna i form av terasser/terasshus 

Håkan Rönström (M) och Jan-Erik Jonsson (C)yrkar bifall till Kåge Wallners förslag. 
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Mikael Löthstam (S) yrkar  

- att området nedanför Köpmanberget, i texten avsett för bostäder, vidgas till att 
avse bostäder och/eller rekreation och fritidsändamål, 

- att endast publika ändamål, anges som användningsområde för platsen för 
Cementmagasinet, 

- att kommunen ska säkra tillgången till bergrummet i Köpmanberget för ev. 
framtida användning. 

Sammanträdet ajourneras i en timme. Efter en timmes ajournering återupptas 
förhandlingarna. 

Sammanträdet ajourneras i fem minuter. Efter fem minuters ajournering återupptas 
förhandlingarna. 

Mikael Löthstam (S) yrkar bifall till Kåge Wallners förslag. 

Sammanträdet ajourneras i tio minuter. Efter tio minuters ajournering återupptas 
förhandlingarna. 

Kåge Wallner (MP) yrkar bifall till Mikael Löthstams förslag. 

Kommunstyrelsen beslutar 

att göra följande ändringar i förslaget: 

att, på sid 30 Klimatanpassning, ändra riktlinjer för lägsta byggnivå till 1,70 meter över 
normalvattenstånd, 

att ändra lydelsen, av andra styckets tredje mening på Sid 38 Bostäder nedanför 
Köpmanberget, till Det finns möjligheter att bygga bostäder på marken nedanför och i sydvästra 
sluttningen av Köpmanberget. Förslagsvis flerfamiljebostäder och gärna i form av terasser/terasshus, 

att området nedanför Köpmanberget, i texten avsett för bostäder, vidgas till att avse 
bostäder och/eller rekreation och fritidsändamål, 

att endast publika ändamål, anges som användningsområde för platsen för 
Cementmagasinet, samt 

att kommunen ska säkra tillgången till bergrummet i Köpmanberget för ev. framtida 
användning. 
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Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta Fördjupad översiktsplan för Östra hamnområdet med kommunstyrelsens 
kompletteringar. 

______  

Vid kommunfullmäktiges sammanträde yrkar Kåge Wallner (MP) och Mikael 
Löthstam (S) bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Kommunfullmäktige beslutar 

Enligt kommunstyrelsens förslag. 

______  
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§ 142 Ökad grad av tillagning vid serveringsköken 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde den 23 september 2013 att 
samarbetet inom ramen för kostnämndens verksamhetsområde ska upphöra. Efter 
diskussioner med kommunens kostenhet och landstinget har det befunnits lämpligast 
att avsluta samarbetet den 15 augusti 2014. Huvudskälet är att minimera risken för 
störningar i skolans verksamhet genom att påbörja det nya läsåret 2014/15 med 
matlagning i helt egen regi. 

För att klara det så krävs det förutom de åtgärder som redan är beslutade och 
finansierade i 2013 års investeringsbudget, dvs. Västra skolan och Tunbacka, också 
åtgärder för att öka tillagningsgraden vid några av kommunens övriga serveringsställen. 
För att kunna hinna med att färdigställa det i tid har det visat sig att arbetet med detta i 
flera fall behöver påbörjas snarast. Det går därför inte att invänta det slutgiltiga 
beslutet om den samlade investeringsbudgeten för 2014.  

Den preliminära totalkostnaden inklusive åtgärder för att förbättra hela 
måltidssituationen är 20,6 mkr. Av dessa är redan 10 mkr avsatta i 2013 års budget. 
Det behövs 10,2 mkr 2014 och 0,4 2015. De nödvändiga åtgärdernas fördelning på 
enheter framgår nedan. 

 

Läroverket / 2 Mkr Köksmaskiner och kyl/frysrum 

Tunbacka 3 Mkr Ombyggnad, el, vent, inredning 

(Av tot 5 Mkr är ca 1,5 Mkr arbetsmiljöåtgärder 

samt byte av utrusning som måste åtgärdas ca 1 

Mkr) 

Västra skolan 3 Mkr Köksmaskiner och kyl/frysrum 

5 Mkr Ombyggnad, el, vent, inredning 

  (Av tot 5 Mkr är 2 Mkr arbetsmiljöåtgärder) 

Patricia 0,8 Mkr 

 

 Iggesunds skola 0,5 Mkr Köksmaskiner och kyl/frysrum 

0,8 Mkr Ombyggnad, el, vent, inredning 

 

Björkbergs skola 1 Mkr Köksmaskiner och kyl/frysrum 

Ombyggnad, el, vent, inredning 
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Håsta skola 0,4 Mkr Köksmaskiner och kyl/frysrum 

Ombyggnad, el, vent, inredning 

Skolbyn 0,3 Mkr Köksmaskiner och kyl/frysrum 

Ombyggnad, el, vent, inredning 

 

Sandvalla skola 0,4Mkr Köksmaskiner och kyl/frysrum 

 Ombyggnad, el, vent, inredning 

 

 

Totalt 17,6 Mkr 

 

(varav 4,5 milj arbetsmiljöåtgärder) 

   

 

Restaurang- 

miljöåtgärder 3 Mkr 

 

Kommunledningsförvaltningen har föreslagit att 10,2 mkr avsätts i 2014 års 
investeringsbudget, samt 0,4 mkr i 2015 års investeringsbudget, för åtgärder i syfte att 
öka tillagningsgraden i ovan nämnda serveringskök. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar kommunchef Bengt Friberg i ärendet. 

Jan-Erik Jonsson (C), Tommy Ljung (M)och Kåge Wallner (MP) yrkar bifall till 
förslaget. 

Mikael Löthstam (S) yrkar i första hand att ärendet återremitteras då underlaget är 
bristfälligt beträffande de ekonomiska konsekvenserna av förslaget när det gäller drift 
och investeringskostnader samt en långsiktig beskrivning av utbyggnaden av 
tillagningskök inom kostverksamheten. Underlaget bör kompletteras med en 
beskrivning av den tänkta verksamhetsförändringen i de kök som räknas upp i 
tjänsteutlåtandet. Yrkar i andra hand avslag på det lagda förslaget på grund av det 
undermåliga beslutsunderlaget. 

Ordföranden framställer först proposition om bifall eller ej till Mikael Löthstams 
återremissyrkande, och finner att kommunstyrelsen avslår detta. Ärendet ska således 
behandlas vid dagens sammanträde. 

Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till Jan-Erik Jonssons 
mfl förslag, och finner att kommunstyrelsen bifaller detta, varvid votering begäres. 
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Voteringsproposition framställs och godkänns. Den som röstar bifall till Jan-Erik 
Jonsson (C) m.fl. förslag röstar JA. Den som röster avslag på detta röstar NEJ. Vinner 
nej har kommunstyrelsen avslagit Jan-Erik Jonssons m.fl. förslag. 

Öppen omröstning genom namnupprop genomförs. 

Jonas Holm (M), Bengt-Åke Nilsson (C), Jan-Erik Jonsson (C), Tommy Ljung (M), 
Birgitta Medin (M), Ann Berg (FP), Kent Sjöberg (KD)och Kåge Wallner (MP) röstar 
ja. 

Mikael Löthstam (S), Susanne Östh (S), Majvor Westberg-Jönsson (S), Kerstin Rask 
(S), Siw Karlsson (S), Olle Borgström (S) och Delshad Saleh (V) röstar nej. 

Kommunstyrelsen har således med 8 ja-röster mot 7 nej-röster bifallit Jan-Erik 
Jonsson m.fl. förslag.      

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att avsätta 10,2 mkr i 2014 års investeringsbudget samt 0,4 mkr i 2015 års 
investeringsbudget för åtgärder i syfte att öka tillagningsgraden i ovan nämnda 
serveringskök. 

Emot beslutet och till förmån för Mikael Löthstams förslag reserverar sig Mikael 
Löthstam (S), Susanne Östh (S), Majvor Westberg-Jönsson (S), Kerstin Rask (S), Siw 
Karlsson (S), Olle Borgström (S) och Delshad Saleh (V) skriftligt. 

Bilaga § 221 

______  

Vid kommunfullmäktiges sammanträde yrkar Jonas Holm (M) och Kåge Wallner (MP) 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Mikael Löthstam (S) yrkar i första hand att ärendet återremitteras då underlaget är 
bristfälligt beträffande de ekonomiska konsekvenserna av förslaget när det gäller drift 
och investeringskostnader samt en långsiktig beskrivning av utbyggnaden av 
tillagningskök inom kostverksamheten. Underlaget bör kompletteras med en 
beskrivning av den tänkta verksamhetsförändringen i de kök som räknas upp i 
tjänsteutlåtandet samt ett yttrande från Kostnämnden. Yrkar i andra hand avslag på det 
lagda förslaget på grund av det undermåliga beslutsunderlaget. 
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Ordföranden framställer först proposition om bifall eller ej till Mikael Löthstams 
återremissyrkande, och finner att kommunfullmäktige avslår detta, varvid votering 
begäres. 

Voteringsproposition framställs och godkänns. Den som röstar avslag på 
återremissförslaget röstar JA. Den som röstar bifall till återremissförslaget röstar NEJ.  
Om 17 st (minst en tredjedel av ledamöterna)eller fler röstar Nej, har kommun-
fullmäktige, enligt kommunallagens bestämmelser om minoritetsåterremiss, beslutat 
återremittera ärendet till kommunstyrelsen för ytterligare beredning. 

Öppen omröstning genom namnupprop genomförs. Omröstningen utfaller med 27 ja-
röster mot 23 nej-röster, 1 ledamot är frånvarande. Kommunfullmäktige har således 
beslutat att återremittera ärendet till kommunstyrelsen för ytterligare beredning. 
      
     Bilaga § 142 

Kommunfullmäktige beslutar 

att återremittera ärendet till kommunstyrelsen för ytterligare beredning och med 
ovanstående motivering. 

______  
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§ 143 Motion om att utbildning i att integrera jämställdhet i 
politiska beslut genomförs för förtroendevalda och 
tjänstemän 

Dnr 2010-497-008 

Ärendebeskrivning 

Sven-Åke Thoresen (S) har i en motion föreslagit att en utbildning i att integrera 
jämställdhet i politiska beslut genomförs för förtroendevalda och ledande tjänstemän, 
samt att SKL:s checklista för jämställdhetsanalys används. 

Kommunledningsförvaltningens yttrande 

I samband med valet 2014 kommer en utbildning för nya och befintliga 
förtroendevalda genomföras, inför detta skall utbildningsinnehållet ses över och då kan 
jämställdhetsperspektivet i politiska beslut beaktas. 

Allmänna utskottet har föreslagit att motionen bifalls. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde yrkar Mikael Löthstam (S) bifall till allmänna 
utskottets förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla motionen 

______  

Vid kommunfullmäktiges sammanträde yrkar Sven-Åke Thoresen (S) bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

______  
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§ 144 Motion om upprustning av Sörforsa centrum 

Dnr 2013-259-008 

Ärendebeskrivning 

Anna-Karin Keisu (S) har, i en motion, föreslagit att kommunen återupptar 
planeringen för en upprustning av Sörforsa centrum, samt att kommunen i samband 
med det även ser över andra förslag på förbättringar i Sörforsa med omnejd, tex 
badplats och cykelväg, tillsammans med byalaget. 

Tekniska förvaltningens yttrande 

Tekniska nämnden beslutade, § 48/2012, att en ny detaljplan för Sörforsa centrum ska 
tas fram. Plan- och bygglovskontoret arbetar med frågan. Aktuella frågeställningar som 
bearbetas är det lokala näringslivets behov av att utöka industriell verksamhet intill 
fastighet, som önskar utöka boende som i sin tur ligger mitt i det tänkta området för 
allmänna ytor. Återvinningsstationen har klart med en ny placering. Detaljplanearbetet 
är en offentlig öppen process med goda möjligheter för byalag med flera att påverka. 
Förslag kring cykelvägar i Forsa kommer att behandlas i den kommande cykelplanen 
som plan- och bygglovskontoret arbetar med. 

Tekniska nämnden har föreslagit att motionen ska anses besvarad. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt tekniska nämndens förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde yrkar Mikael Löthstam (S) bifall till motionen. 

Håkan Rönström (M) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets förslag 
eller till Mikael Löthstams förslag, och finner att kommunstyrelsen bifaller allmänna 
utskottets förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

Kommunfullmäktige beslutar 

att motionen ska anses besvarad. 

Emot beslutet och till förmån för Mikael Löthstams förslag reserverar sig Mikael 
Löthstam (S), Susanne Östh (S), Majvor Westberg-Jönsson (S), Kerstin Rask (S), Siw 
Karlsson (S), Olle Borgström (S) och Delshad Saleh (V).  



  

 Protokoll 16 (30)

Sammanträdesdatum 

2013-10-21 

Kommunfullmäktige 

 
 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

   
  

Vid kommunfullmäktiges sammanträde yrkar Håkan Rönström (M) bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Anna-Karin Keisu (S) yrkar bifall till motionen. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens förslag 
eller till Anna-Karin Keisus förslag, och finner att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag.  

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

______ 
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§ 145 Motion om cirkulärt tänkande vid hantering av 
hushållsavfall 

Dnr 2012-466-008 

Ärendebeskrivning 

I en motion från Elisabeth Swedman och Delshad Saleh (V) i Hudiksvall förs ett 
resonemang bland annat om att man bör kunna ta tillvara andelen komposterbart 
avfall på ett bättre sätt än vad som sker idag. Med hänvisning till ett projekt i Hagfors 
kommun, där man installerar avfallskvarnar i fyra pilotområden, har man föreslagit att 
Hudiksvall startar ett liknande projekt, samt att projektet utökas om resultatet visar sig 
lyckosamt. Vidare har det föreslagits att rötslammet som bildas i avloppsreningsverken 
rötas och att biogasen tas tillvara för uppvärmning av bostäder.  

Tekniska nämndens yttrande  

Det är bra att motionärerna vill uppmana till ett bättre kretsloppstänkande när det 
gäller vår avfallshantering. Detta ligger helt i linje med inriktningen som tekniska 
förvaltningen har när det gäller återvinning av komposterbart material. 

Avfallskvarnar är ett sätt att ta hand om materialet. Ett annat kan vara insamling av 
matavfallet i särskilda kärl eller liknande. För närvarande arbetar tekniska förvaltningen 
med att planera för insamling av matavfall, ett system som förvaltningen tror kommer 
att vara utbyggt inom några år. Avsikten är också att arbeta för att detta avfall ska rötas 
och producera biogas, men att det lika gärna eller snarare hellre kan ske i en anläggning 
som bara rötar matavfall, i stället för att blanda detta med slam från 
avloppsreningsverk. Separat rötning i en regional anläggning ger biogas som är en del 
av omställningen av transportsektorn som har svårt att hitta alternativ till fossila 
bränslen. 

Det är bra att pilotförsök med avfallskvarnar pågår runt om i Sverige, men det finns 
redan idag vissa rapporter som pekar på att andra metoder kan vara bättre för att få ut 
så mycket biogas som möjligt ur det komposterbara materialet. Med avfallskvarnar kan 
nedbrytningen starta redan i avloppsledningsnätet vilket ger lägre verkningsgrad och 
det ger också ett blandat slam, istället för att matavfallsslam produceras separat och 
kanske kan återgå till kretsloppet. Vi rekommenderar att man avvaktar med egna 
pilotförsök, men att vi intresserat följer de projekt som pågår runt om i vår omvärld. 
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Redan idag används den biogas som produceras vid Reffelmansverket i Hudiksvall 
samt från Ulvbergets deponi till produktion av kraftvärme och uppvärmning av 
bostäder via fjärrvärmenätet. 

Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnds yttrande 

Miljö- och räddningsnämnden har delat motionsställarnas uppfattning att vi måste bli 
bättre på att ta hand om den komposterbara delen av hushållssoporna, dvs. matavfall. 
Det finns olika sätt att ta hand om matavfall. Det förslag som presenteras i motionen 
är ett av dem. Andra metoder kan lokalt här i kommunen visa sig vara mer praktiska 
och/eller lönsamma. Av kommunfullmäktige fastställd avfallsplan, § 86/2011, framgår 
att tekniska nämnden har flera uppdrag att utreda frågan om omhändertagande av 
matavfall. Den metangas som man idag får fram i rötkammaren vid Reffelmansverket 
används vid värmeverket i Djuped. 
Sammanfattningsvis har miljö- och räddningsnämnden föreslagit att motionen kan 
inrymmas i de utredningsuppdrag som tekniska nämnden har i fastställd avfallsplan. 
 
Tekniska nämnden har föreslagit att motionen ska avslås. 
 
Allmänna utskottet har föreslagit att motionen avslås. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde yrkar Jan-Erik Jonsson (C) och Håkan Rönström 
(M) bifall till allmänna utskottets förslag. 

Mikael Löthstam (S) yrkar att motionen ska anses vara besvarad. 

Delshad Saleh (V) yrkar bifall till Mikael Löthstams förslag. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets förslag 
eller till Mikael Löthstams förslag, och finner att kommunstyrelsen bifaller allmänna 
utskottets förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå motionen. 

Emot beslutet och till förmån för Mikael Löthstams förslag reserverar sig Mikael 
Löthstam (S), Susanne Östh (S), Majvor Westberg-Jönsson (S), Kerstin Rask (S), Siw 
Karlsson (S), Olle Borgström (S) och Delshad Saleh (V).  

______  
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Vid kommunfullmäktiges sammanträde yrkar Elisabeth Swedman (V) att motionen ska 
anses vara besvarad. 

Jan-Erik Jonsson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens förslag 
eller till Elisabeth Swedmans förslag, och finner att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag. 

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

Emot beslutet och till förmån för Elisabeth Swedmans förslag reserverar sig Daniel 
Pettersson (V), Delshad Saleh (V), Elisabeth Swedman (V), Alf Norberg (V) och Ulla 
Ohlsson (V).    

______ 



  

 Protokoll 20 (30)

Sammanträdesdatum 

2013-10-21 

Kommunfullmäktige 

 
 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

   
  

§ 146 Motion om att ta fram en gemensam plan på 
åtgärder för att motverka barnfattigdomen i 
kommunen 

Dnr 2012-026-700 

Ärendebeskrivning 

Mikael Löthstam (S) och Daniel Pettersson (V) har i en motion föreslagit att 
kommunfullmäktige uppdrar till social- och fritidsnämnden och lärande- och 
kulturnämnden att ta fram en gemensam plan på åtgärder vilka motverkar 
barnfattigdomen i kommunen. 

Lärande- och kulturförvaltningens yttrande 

Fattigdom i Sverige, är enligt Rädda Barnen, andelen barn i familjer som får 
socialbidrag och/eller har låg inkomststandard. Det innebär att inkomsterna är lägre än 
vad som behövs för att täcka de nödvändiga kostnaderna.  

Den viktigaste faktorn för att långsiktigt utrota barnfattigdomen är att skapa 
förutsättningar för etablering på arbetsmarknaden. Ett av förslagen till åtagande för 
2013 mellan lärande- och kulturnämnden och kommunfullmäktige är: Höja 
utbildningsnivån i kommunen för vuxna. Motverka arbetslösheten och utanförskapet 
bland unga och vuxna. Dessa tydliga mål ska öka familjernas möjlighet till försörjning 
samt minska utanförskapet och på så sätt motverka barnfattigdomen i kommunen.  

Social- och fritidsnämndens yttrande 

För de familjer som lever på försörjningsstöd i Hudiksvalls kommun gäller sedan 2005, 
enligt kommunfullmäktiges beslut, en högre norm än riksnorm, detta för att öka det 
ekonomiska utrymmet för barnen. För de familjer som under en längre tid tvingas att 
leva på försörjningsstöd är det särskilt barnens behov som tillgodoses. Tillsammans 
med arbetsförmedlingen arbetar förvaltningen aktivt med att de familjer som lever på 
försörjningsstöd skall bli självförsörjande. 

Ett aktivt arbete pågår för att motverka och förebygga hemlöshet för barn- och 
ungdomar. 

När det gäller förvaltningens fritidsgårdar arbetar de med att aktiviteterna skall vara 
kostnadsfri. 

Lärande- och kulturnämnden har föreslagit att motionen ska anses vara besvarad. 
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Social- och fritidsnämnden har föreslagit att motionen bifalls. 

Allmänna utskottet har överlämnat motionen till kommunstyrelsen utan eget förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde yrkar Kent Sjöberg (KD) att motionen ska anses 
vara besvarad. 

Mikael Löthstam (S) och Delshad Saleh (V) yrkar bifall till motionen. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till Kent Sjöbergs förslag eller 
till Mikael Löthstams m.fl. förslag, och finner att kommunstyrelsen bifaller Kent 
Sjöbergs förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

Kommunfullmäktige beslutar 

att anse motionen besvarad. 

Emot beslutet och till förmån för Mikael Löthstams mfl förslag reserverar sig Mikael 
Löthstam (S), Susanne Östh (S), Majvor Westberg-Jönsson (S), Kerstin Rask (S), Siw 
Karlsson (S), Olle Borgström (S) och Delshad Saleh (V) 

______   

Vid kommunfullmäktiges sammanträde yrkar Caroline Schmidt (C), Kåge Wallner 
(MP) och Kent Sjöberg (KD) bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Mikael Löthstam (S), Anna-Karin Keisu (S) och Sven-Åke Thoresen (S) yrkar bifall till 
motionen. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens förslag 
eller till Mikael Löthstams m.fl. förslag, och finner att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag, varvid votering begäres. 

Voteringsproposition framställs och godkänns. Den som röstar bifall till 
kommunstyrelsens förslag röstar JA. Den som röstar bifall till Mikael Löthstam mfl 
förslag röstar NEJ. Vinner nej har kommunfullmäktige bifallit motionen. 

Öppen omröstning genom namnupprop genomförs. Omröstningen utfaller med 27 ja-
röster mot 23 nej-röster, 1 ledamot är frånvarande. Kommunfullmäktige har således 
beslutat att anse motionen besvarad.    
      
     Bilaga § 146 
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Kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

Emot beslutat och till förmån för Mikael Löthstams med fleras förslag reserverar sig  
Agneta Brendt (S), Sven-Åke Thoresen (S), Majvor Westberg-Jönsson (S), Annika 
Huber (S), Uno Jonsson (S), Göran Thapper (S), Kent Kanon (S), Anna-Karin Keisu 
(S), Mikael Löthstam (S), Mona Celander (S), Olle Borgström (S), Kerstin Rask (S), 
Susanne Östh (S), Rolf Sundell (S), Lilian Holmgren (S), Lena Hallqvist (S), Martin 
Nyman (S), Leif Rogell (S), Daniel Pettersson (V), Delshad Saleh (V), Elisabeth 
Swedman (V), Alf Norberg (V)och Ulla Ohlsson (V). 

______ 
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§ 147 Motion om satsning på sommarlovsentreprenörer 

Dnr 2010-125-008 

Ärendebeskrivning 

Kent Sjöberg (KD) och Gunnar Canslätt (KD), har, i en motion, föreslagit att uppdra 
till lärande och kulturnämnden att utreda förutsättningarna för att genomföra 
konceptet ”Sommarlovsentreprenörer” i Hudiksvalls kommun, i syfte att erbjuda detta 
till gymnasieungdomar som ett alternativ till de kommunala feriearbetena.  

Sommarlovsentreprenörer ger gymnasieungdomar chans att förverkliga en egen idé i 
ett företag under sommarlovet – ensamma eller flera tillsammans.  
Under en veckas kick-off, som består av teori och praktiska övningar, tar de fram en 
affärsidé som de sedan sjösätter under sommaren.  
Ungdomarna får 2 000 kronor/person. Det är sedan upp till ungdomarna hur mycket 
pengar de kan tjäna på sin idé.  
Till sin hjälp har de certifierade handledare, arrangörens kontaktyta och ett nätverk av 
mentorer.  
Konceptet har utvecklats inom ramen för, Open for business Västernorrland, och ägs 
av Länsstyrelsen Västernorrland. 

Lärande- och kulturnämndens yttrande 

Arrangör kan vara en kommun, ett näringslivskontor eller en företagarförening. 
Arrangören betalar en årlig licensavgift (2013) med 7 000 kr exklusive moms. Licensen 
ger tillgång till marknadsföringsmaterial, programpresentationer på webben, 
bakgrundsmaterial, konceptverktyg och viss annan support. Den lokala arrangören 
ansvarar för att ungdomarna är försäkrade på fritiden. 

Handledare utses av arrangören. Handledarna får gå en utbildning i tre dagar som 
avslutas med certifiering. Utbildningen innehåller de praktiska verktyg och kunskaper 
som behövs för att starta programmet. Certifieringen kostar 6 250 kr per person 
exklusive moms. 

De ungdomar konceptet vänder sig till är de som slutat åk 9 eller går på 
gymnasieskolan.  

Verksamheten behöver inte registreras hos Skatteverket eftersom det är att betrakta 
som ett ”övningsföretag” 
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Resursbehovet med utgångspunkt; 25 ungdomar under 7 veckor + en dag 
 
Aktivitet Kostnad/ kr/år 
Årlig licensavgift arrangör (2010) 7 000 
Licensavgift/deltagare (300 kronor/styck) 7 500 
Handledarutbildning, certifiering 3 personer 19 750 
Resa och boende 3 dagar 12 000 
Sommarlovsstipendier á 2000 kronor 50 000 
Löner 2 handledare, 300 timmar x 400 120 000 
Diverse aktiviteter 20 000 
Försäkringar 7 000 
Summa per år 243 250 

 

Lärande- och kulturförvaltningen har tagit del av innehåll och syfte. Förvaltningens 
samfällda yttrande är att aktiviteten är bra och utvecklande för våra ungdomar och ser 
det i första hand som försök till en förlängning av de UF-företag som startats under 
gymnasietiden och bör riktas till ungdomar som går år 1 eller 2 vid Bromangymnasiet. 
Förvaltningen ser dock ingen möjlighet till finansiering av sommarlovsentreprenörer 
inom angivna ramar 2013 och framåt. 

------------ 

Lärande- och kulturnämnden har föreslagit att motionen därmed är besvarad. 

Allmänna utskottet har föreslagit att motionen ska anses vara besvarad. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde yrkar Kent Sjöberg (KD) att motionen 
överlämnas till Hudiksvalls Näringslivs AB för fortsatt hantering och att motionen 
därmed är besvarad. 

Mikael Löthstam (S) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets förslag 
eller till Kent Sjöbergs förslag, och finner att kommunstyrelsen bifaller Kent Sjöbergs 
förslag. 
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Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att motionen överlämnas till Hudiksvalls Näringslivs AB för fortsatt hantering, samt 

 att motionen därmed är besvarad. 

______ 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde yrkar Kent Sjöberg (KD) bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

______ 
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§ 148 Val av ny huvudman i Hälsinglands Sparbank efter 
Christer Sammens (FP) som entledigats. 

Dnr 2013-305-102 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beslutade 23 september 2013 att entlediga Christer Sammens 
(FP) från uppdrag som huvudman i Hälsinglands Sparbank och att ny huvudman ska 
utses vid senare tillfälle. 

Kommunfullmäktige beslutar 

att till ny huvudman i Hälsinglands Sparbank utse Lennart Skoglund (FP), Segelvägen 
2, 824 52 Hudiksvall.  

______   
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§ 149 Anhållan från Lone Klitten (MP) om entledigande från 
uppdrag som ledamot i lärande- och kulturnämnden, 
samt val av ny ledamot 

Dnr 2013-413-102 

Ärendebeskrivning 

Lone Klitten (MP) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag. 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla Lone Klittens anhållan om entledigande från uppdrag som ledamot i lärande- 
och kulturnämnden,  

att utse Ulla Persson (MP), Nordanäng 127, 820 60 Delsbo, till ny ledamot i lärande- 
och kulturnämnden, samt 

att till ny ersättare (efter Ulla Persson) utse Ann-Sofie Sundsten, Lotsgatan 7, 824 52 
Hudiksvall. 

____  
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§ 150 Anhållan från Lone Klitten (MP) om entledigande från 
uppdrag som ledamot i tekniska nämnden, samt val 
av ny ledamot 

Dnr 2013-414-102 

Ärendebeskrivning 

Lone Klitten (MP) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag. 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla Lone Klittens anhållan om entledigande från uppdrag som ledamot i 
tekniska nämnden, samt 

att utse Sture Jonsson (MP), Räffelmansvägen 3 c, 824 42 Hudiksvall till ny ledamot i 
tekniska nämnden. 

____  
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§ 151 Anmälan av delegationsbeslut 

Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnd 2013-09-05 
 
Tekniska nämnden 2013-09-16  
 
Byggnadsnämnden 2013-09-24 
 

Lärande- och kulturnämnden 2013-09-26 

____  
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§ 152 Meddelanden 

Ärendebeskrivning 

Meddelas och läggs till handlingarna  

   Dnr 2013-374-730 

1. Rapportering enligt Lag om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) 
av ej verkställda beslut 
 
   Dnr 2013-379-700 

2. Rapportering av ej verkställda beslut inom Social- och fritidsförvaltningen – 
rapport 2:a kvartalet 2013. 
 
   Dnr 2013-375-379 

3. Avsiktsförklaring mellan Värmevärden och tekniska förvaltningen angående 
oljebergrum och området kring Kraftvärmeverket. 
 
____ 


